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SAMPLE QUESTIONS ON OBJECTIVE STRUCTURED CLINICAL EXAMINATION 
客觀有系統臨牀考試範例 
 
 
QUESTION 1 

 

You will have 2 minutes to read the following information. 
你有兩分鐘時間閱讀下文。 

 

Mrs. Wong, a 30-year-old parity 1 lady comes to your Breastfeeding Clinic on Day 4 after her 
normal vaginal birth. Her baby had 2 times of bowel movement and 2 “just moist” diapers in 
the past 24 hours. Mrs. Wong breastfeeds her baby every 3-4 hours and she complains of sore 
nipples.   She cries and worries about her baby. 
黃太，30 歲，是一位首次生產的女士。她於正常陰道分娩後第四天來到你的母乳餵哺診所。 

她的嬰兒在過去 24 小時內有兩次排便及兩次尿布微濕。黃太每 3 至 4 小時餵哺嬰兒並申訴 

乳頭破損，她哭泣並表示擔心嬰兒。 

 
Baby’s body weight 嬰兒的體重 
 

 
 

At birth 出生時 Day 4出生第四天 
3.0 kg   3.0 公斤 2.73kg 2.73 公斤 

 

Questions will be asked by the examiners: 
考官將會發問以下問題: 

 

You are the midwife seeing Mrs. Wong at the breastfeeding clinic. 
你是正在母乳餵哺診所診視黃太的助產士。 
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1. What are the problems of Mrs Wong and her baby? (3 marks) 
黃太和她的嬰兒有什麼問題？ （3分） 

2. Demonstrate  and  explain  two  counseling  skills  to  build  up  the  mother’s  confidence. 
(4 marks) 

示範及解釋可以建立母親信心的兩個輔導技巧。 （4分） 

3. What assessment will you carry out for Mrs. Wong? (4 marks) 
你會為黃太進行什麼評估？ （4分） 

4. Demonstrate a proper positioning for breastfeeding. (4 marks) 
示範母乳餵哺的正確姿勢。 （4分） 

5. What are the signs of good latching on? (6 marks) 
良好的含接乳房有什麼特徵？ （6分） 

6. How will you advise Mrs Wong regarding her sore nipples? (5 marks) 
就黃太的乳頭破損你會有何建議？ （5分） 

7. Demonstrate how you will teach mother to express breastmilk. (6 marks) 
示範你如何教導母親擠出母乳。 （6分） 

8. Demonstrate how you will teach the mother to cup-feed the baby. (4 marks) 
示範你如何教導母親以杯餵哺嬰兒。 （4分） 

9. Mrs Wong: How can I tell if my baby is getting enough breastmilk? 
How will you advise her? (4 marks) 
黃太：我如何得知嬰兒吸取了足夠的母乳？ 

你會如何向她建議？ （4分） 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



3  

QUESTION 2 
 
 
You will have 5 minutes to read the following information and interpret the CTG. 
你有五分鐘時間閱讀下文及理解以下的胎心聲及宮縮監察描圖 
 

 

Mrs. Wong, a gravida 1 parity 0 lady, is diagnosed with polyhydramnios and high head at term. 
At 38 weeks’ gestation, Mrs. Wong has a spontaneous onset of labor with cervix dilated to 3 cm 
one hour ago. Upon transfer to labor ward, cardiotocography(CTG) is performed. Suddenly, she 
complains of rupture of membranes with thick meconium-stained liquor noted, and the CTG 
tracing is shown below. 
黃太是一位初產婦。她被診斷為羊水過多及足月胎頭過高。於妊娠 38 週，黃太自然作產並 
 

於一小時前宮頸擴張至 3 厘米。在轉往產房後隨即進行胎心聲及宮縮監察。突然間，她申 

訴羊胎膜穿破並發現羊水含濃厚的胎糞，其胎心聲及宮縮監察描圖如下。 

 
 
 
 
 
 
Questions will be asked by the examiners: 
考官將會發問以下問題。 
 
 

1. Interpret the CTG tracing from 5:30 to 5:50.    (5 marks) 
詮釋由 5:30  至 5:50  的一段胎心聲及宮縮監察描圖。 （5分） 
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Baseline fetal heart rate  

Variability 

Acceleration 
 

 

 

Deceleration 
 

 

 

Uterine contractions 
 

 

 

Overall comment 
 

 

 
 

胎心率底線 胎心率變異 

胎心率增速 
 

 

 

胎心率減速 
 

 

 

子宮收縮 
 

 

 

整體評論 
 

 

 
 

2. As a midwife, what is your immediate management? (4 marks) 

作為一位助產士，你的即時處理是什麼？ （4分） 
3. Cord prolapse is confirmed upon examination. What are 2 risk factors for Mrs. Wong? 

(2 marks) 
在檢查時確診為臍帶脫垂，黃太的兩個危險因素是什麼？ （2分） 

4. What are your immediate actions for cord prolapse? (7 marks) 
你對臍帶脫垂的即時行動是什麼？ （7分） 

5. What will be your management if cervix is fully dilated? (2 marks) 
若宮頸已全開，你會如何處理？ （2分） 

6. Baby  is  born  flaccid  at  birth.  What  will  be  your  immediate  newborn  assessment? 
(3 marks) 

嬰兒出生時軟弱無力。你的即時新生兒評估是什麼？ （3分） 

7. Demonstrate your initial neonatal resuscitation. (4 marks) 
示範你的初步新生兒急救。 （4分） 

8. Baby remains flaccid, apneic and heart rate is 90 bpm, what will be your next step of 
resuscitation? Please demonstrate the bagging technique & SpO2 monitoring. (6 marks) 
嬰兒仍然軟弱無力，窒息及心率為每分鐘90次，你下一步的急救是什麼？請示範以

氣 袋吹氣的技巧及含氧量的監察。 （6分） 
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9. Baby is still apneic and now heart rate drops to 50 bpm. Please demonstrate your actions. 

(7 marks) 
嬰兒仍然窒息及心率下降至每分鐘50次，請示範你會採取的行動。 （7分） 

 
 
(Last updated: January 2020) 
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